

2011 March 09

## **EHU student receives International Women of Courage Award**

The European Humanities University (EHU) congratulates Anastasiya Palazhanka, a recipient of the 2011 International Women of Courage Award!

The Women of Courage award was established in 2007 by then-Secretary of State Condoleezza Rice to recognize and honor women around the globe who have shown exceptional courage and leadership in promoting women's rights and advancement.

On March 8, 2011, 10 awardees selected from across the globe were congratulated by Secretary of State Hillary Clinton in the framework of 100<sup>th</sup> anniversary celebration of International Women's Day in Washington, DC.

Anastasiya Palazhenka, a 2<sup>nd</sup> year student of Political Sciences and European Studies, was unable to attend the ceremony as a result of travel restrictions imposed by the Belarusian government pending a criminal case brought by the government. She is accused of violating Paragraphs 1 and 2, Article 293 of the Criminal Code (which refer to the organization of and participation in "mass disturbances") and faces imprisonment of up to 15 years.

The U.S. Department of State transcript of the 2011 International Women of Courage Awards Ceremony can be found at <http://www.state.gov/secretary/rm/2011/03/157895.htm>.

<http://en.ehu.lt/news/news/0019636/>

## **Студентка ЕГУ получила международную женскую премию за мужество**

Европейский гуманитарный университет поздравляет Анастасию Положанко, которая получила Международную женскую премию за мужество 2011г.!

Международная женская премия за мужество (International Women of Courage Award) была учреждена в 2007 году г-жой Кондолизой Райс, Государственным секретарём

США в то время, для чествования женщин по всему миру, которые демонстрируют исключительное мужество в борьбе за права женщин.

8 марта 2011 года 10 выдающихся женщин со всего мира получили премии из рук Государственного секретаря США Хилари Клинтон в рамках празднования 100-летия Международного женского дня в Вашингтоне.

Анастасия Положанко, студентка второго курса программы «Политология и европейские исследования» ЕГУ не смогла участвовать в церемонии вручения в связи с подпиской о невыезде и ожиданием решения суда. Анастасия обвиняется в нарушении 1 и 2 частей 293 статьи Уголовного кодекса Республики Беларусь («массовые беспорядки»), согласно которой ей грозит тюремное заключение до 15 лет.

С транскриптом Государственного департамента США о вручении Международной женской премии за мужество 2011г. можно познакомиться здесь <<http://www.state.gov/secretary/rm/2011/03/157895.htm>>.

## **EHU studentė gavo Tarptautinį apdovanojimą už moterų drąsą**

Europos Humanitarinis universitetas (EHU) sveikina Anastasiją Palažanką gavusią 2011 metų Tarptautinį apdovanojimą už moterų drąsą!

Tarptautinius apdovanojimus už moterų drąsą buvo įsteigtas 2007 tada Valstybės sekretorės Kondolizos Rais (Condoleezza Rice) pagerbti viso pasaulio moteris, kurios parodė išskirtinę drąsą ir lyderystę ginant moterų teises ir pažangą.

2011 kovo 8d. švenčiant 100-ąsias Tarptautinės moters dienos metines Vašingtone Valstybės sekretorė Hilari Klinton (Hillary Clinton) apdovanojo 10 nominančių atrinktų iš viso pasaulio.

Anastasija Palažanka, Politikos mokslų ir Europos studijų II kurso studentė, negalėjo dalyvauti ceremonijoje dėl kelionių suvaržymų taikomų Baltarusijos vyriausybės dėl jai iškeltos baudžiamosios bylos. Ji kaltinama pažeidus kriminalinio kodekso 293 straipsnio 1 ir 2 paragrafus (dėl masinių riaušių organizavimo ir dalyvavimo). Jai gresia įkalinimas iki 15 metų.

JAV Valstybės departamento 2011 m. Tarptautiniu apdovanojimų už moterų drąsą ceremonijos įrašą galite rasti <<http://www.state.gov/secretary/rm/2011/03/157895.htm>>.

\*\*\*